
Posledný fašiangový víkend, v  sobotu,  
9. februára, v  reštaurácii TROJKA sa stre-
tli tanca a  zábavychtiví Lamačania na 
fašiangovej zábave. 

Už pri vstupe všetkých osobne privítala pred-
sedníčka kultúrnej komisie o a obdarovala, tak 
ako to býva zvykom, malou pozornosťou. Pre 
účastníkov bolo pripravené občerstvenie, ve-

čera a víno. Do tanca hrala živá hudba E-MU-
ZIK, bratia Lederlaitnerovci, ktorí návštev-
níkov zabávali modernými skladbami, ale aj 
staršími evergreenmi. Vytvárali výbornú atmo-
sféru. Hosťom večera boli členky súboru BA-
ILADORA skupiny latino, ktoré doniesli svo-
jím polynézskym tancom z Havaja a brazílskou 
sambou radosť a  teplo. Všetkých potešilo, že 
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Vydarená fašiangová zábava                                                                                       Rozhovor s poslankyňou

Sociálna oblasť sa ma bytostne 
dotýka                          
Rozprávali sme sa s pred-
sedníčkou Komisie pre 
sociálne, zdravotné a by-
tové otázky MZ BA-La-
mač Annou Markovou.

Ako hodnotíte svoje do-
terajšie pôsobenie vo 
funkcii poslankyne miestneho zastupiteľstva?
Mám už za sebou dva roky môjho pôsobenia vo 
funkcii poslankyne v  miestnom zastupiteľstve 
a môžem teda hodnotiť a porovnávať, keďže som 
už bola poslankyňa v období rokov 1990 až 1994. 
V mojom prvom funkčnom období som spoluza-
kladala inštitúcie a podieľala sa na fungovaní La-
mača ako samostatnej mestskej časti Bratislavy. 
V  tomto druhom období už Lamač funguje a  aj 
práca poslankyne je o  niečom inom ako vtedy. 
Spolu s  mojimi kolegami sme kandidovali s  vo-
lebným programom Krajší Lamač pre všetkých, 
jeho odpočet ste si mohli prečítať v  januárovom 
čísle Lamačana. Ako predsedníčky sociálnej komi-
sie sa ma bytostne dotýka oblasť sociálnych vecí, 
kde pôsobím veľmi rada, veď najmä v sfére opat-
rovateľskej služby zaznamenávame nárast počtu 
poberateľov. Nezaznamenala som žiadne veľké 
pripomienky, respektíve sťažnosti na jej fungova-
nie, odkedy výkon opatrovateľskej služby prešiel 
priamo pod miestny úrad ešte za bývalej pani 
starostky. Bolo to správne rozhodnutie a  mojím 
prvoradým cieľom je, aby naši občania boli s touto 
službou spokojní a jej výkon bol pre mestskú časť 
maximálne efektívny. Najviac ma teší, že sa mi po-
darilo presadiť nový systém vyplácania príspevkov 
na obedy pre našich seniorov. V prvom kroku sme 
zvýšili sumu príspevku z 0,66 na 0,80 EUR na obed 
a v druhom kroku sme nastavili pásma príspevkov 
podľa výšky dôchodku, a  to tak, že sú 4 pásma 
príspevku: od 0,90 EUR na jeden obed pre tých 
seniorov s najnižším dôchodkom až po 0,40 EUR 
pre dôchodcov s  dôchodkom do výšky 568,20 
EUR mesačne. Nad sumu dôchodku 568,20 EUR už 
mestská časť neprispieva na obed, ale dôchodca 
má možnosť zakúpiť si obed za plnú sumu v 3 la-
mačských zariadeniach v Lamači za cenu od 2,10 
EUR do 2,86 EUR. Tento systém sa osvedčil, čo do-
kazuje takmer dvojnásobný počet seniorov, ktorí 
využívajú túto možnosť stravovania. Posledná vec, 
ktorú rada spomeniem je, že funguje autobusová 
linka číslo 130, ktorú sme mali v našom volebnom 
programe a stretávam sa s pozitívnymi reakciami 
mnohých Lamačanov, pričom najmä naši seniori 
ju využívajú do Vojenskej nemocnice. Naša mest-
ská časť na ňu mesačne prispieva sumou 500 EUR, 
čo tiež považujem za príspevok v oblasti skvalitňo-
vania sociálnych služieb. 

Najbližšie zasadnutie miestneho zastupiteľstva bude 11.4. a miestnej rady 26. 3. 2013.

Pokračovanie na str. 2

Zmeny v autobusovej linke č. 130 a 37                                                       
Na základe rokovaní s DPB sa podarilo zabezpečiť od marca tieto pozitívne zmeny:

– od 11. 2 funguje ZÓNA STOP aj na celej Vrančovičovej ulici
– linka č. 130 bude premávať aj počas jarných prázdnin (4. až 8. 3. 2013)
– od 11. 3 bude opätovne premávať autobus s  prvým odchodom) od Vojenskej 
nemocnice o 7.11 h a od Lidla s odchodom o 7.30 h
– od 11. 3 by mala byť premenovaná konečná zastávka na Lamač-Lidl
- od 11. 3 budú na linke č. 37 premávať kapacitnejšie 12-metrové autobusy

Pokračovanie na str. 4

medzi štyrmi tanečnicami bola aj Lamačanka 
Karinka Mészarošová. Dievčatá boli výborné 
a vzbudili náležitý rozruch svojou mladosťou, 
krásou a temperamentom. 
Všetci netrpezlivo očakávali polnočnú tombolu, 
ktorá bola veru štedrá – 56 cien. Bolo sa z čoho 
tešiť, pretože išlo o hodnotné a pekné ceny. Všet-

Oprava                                                                                     

V predchádzajúcom čísle Lamačana sme ne-
správne uviedli na 2. strane, v ozname o zá-
pise detí do MŠ, že materská škola Filipa Neri-
ho je tiež v pôsobnosti MČ Bratislava-Lamač. 
V  zriaďovateľskej pôsobnosti MČ BA-Lamač 
je iba Materská škola na Heyrovského a  na 
Malokarpatskom námestí. 

red.

Výzva                                                                                            
 
Vyzývame vlastníkov psov, aby si prišli osob-
ne prevziať rozhodnutie o dani za psa do 
miestneho úradu v stránkových hodinách. 
Úhradu dane za psa je možné vykonať pria-
mo v pokladni alebo elektronicky.
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Ako ovplyvní navrhovaný rozpočet na rok 
2013 situáciu a aktivity v sociálnej oblasti na 
tento rok?
Sociálna oblasť je mojou osobnou prioritou a  aj 
v roku 2013 v rozpočte zachovávame všetky osved-
čené aktivity v sociálnej oblasti (posedenia s  jubi-
lantmi, besedy pre seniorov, štedrovečerná večera 
pre osamelých, príspevky na obed a výkon opatro-
vateľskej služby). Ďalšou oblasťou je poskytovanie 
jednorazovej dávky sociálne odkázaným občanom. 
Jej priznanie v sociálnej komisii veľmi striktne po-
sudzujú na základe individuálneho posúdenia po-
merov každého žiadateľa odborníci komisie. Pevne 
verím, že i napriek neľahkej situácii sa nám v tomto 
roku podarí zachovať sociálny štandard v službách, 
na aký sú Lamačania doteraz zvyknutí. V  tomto 
roku by sme posedenia s  jubilantmi mali robiť 
v Spoločenskom centre Lamač, ktoré bude bezba-
riérové, čo významne uľahčí niektorým pozvaným 
jubilantom návštevu tejto milej udalosti.

kl

Sociálna oblasť sa ma bytostne 
dotýka                                                                
dokončenie zo str. 1

Náš Lamač  – náš domov                 
Prišiel nový rok, január a s ním aj Perinbaba nám 
priniesla bohatú snehovú nádielku. No často bolo 
snehu toľko, že sa tvorili záveje, cesty boli nepre-
jazdné, chodníky šmykľavé a  nepriechodné pre 
ľudí. Nakoľko starosta Lamača Peter Šramko ne-
vyhlásil kalamitný stav a ani nezvolal akútne štáb 
zimnej údržby, mohli sme sa len domnievať, že sta-
rosta a miestny úrad majú situáciu zvládnutú. Žiaľ, 
každý deň sme sa presviedčali o presnom opaku. 
Verím, že aj zvýšená chorobnosť prispela ku chao-
su a úplnej abstinencii organizácie odstraňovania 
kalamitného stavu a rýchlemu zásahu v prospech 
občanov, ku ktorým sa často ani prvá pomoc ne-
vedela dostať. Na prvom tohtoročnom zasadnutí 
miestneho zastupiteľstva sme do programu zara-
dili bod práve s riešením tohto príšerného stavu. 
Je mi ľúto, že ho negatívne vnímali práve poslanci 
KDH. Ale v  konečnom dôsledku sa podarilo na-
pomôcť a zlepšiť situáciu. Štáb zimnej údržby pre 
zvolenie presnej stratégie musel zvolať poslanec 
Radoslav Olekšák. A to niekoľko dní po sebe, aby 
sa veci rozhýbali. Prešlo pár dní v relatívnom poko-
ji, bez sneženia. V piatok 22. februára opäť začalo 
snežiť. Presne ako v predpovediach počasia. Sobo-
ta bola opäť v znamení kalamitného stavu. A opäť 
bolo vidieť nedostatky, nie síce už v takej širokej 
miere. Poslanci pomáhajú každý podľa svojich 
schopnosti, ale rozhodnutia musí prijať iba šta-
tutárny zástupca mestskej časti a ním je starosta. 
Preto prosím a zároveň aj vyzývam pána starostu, 
aby nás, poslancov, zvolal na mimoriadne zasad-
nutie zastupiteľstva alebo nás zavolal k  sebe na 
poradu a nehanbil sa nás požiadať o pomoc. Tak 
ako sa to stalo z vlastnej iniciatívy poslancov, veci 
sa mohli riešiť skôr, ak by nás pán starosta informo-
val, že „je v koncoch», ako informoval médiá. Všetci 
sme Lamačania a nám záleží, aby sa aj takéto krí-
zové situácie riešili promptne a efektívne. 
Ešte pár slov k  bezpečnostnej otázke v  Lamači. 
Dvanásteho februára bolo stretnutie na miestnom 
úrade s príslušníkmi miestnej polície ako aj riadite-
ľom obvodného policajného zboru. Spoločne sme 
riešili dopravnú a bezpečnostnú situáciu v Lamači 
ako aj možnosti, ktoré by mali viesť k  jej zlepše-
niu. Veľmi ma potešilo, že priamo z  obvodného 

Priority v dopravnej oblasti na rok 2013

Nehorázny, scestný a nereálny 
návrh mestského parkovania       
Milí Lamačania, ani sme sa nenazdali a už máme 
za sebou dva mesiace roku 2013, ktoré nás po-
trápili najmä bohatou nádielkou snehu, na akú 
sme v  Lamači v  posledných rokoch neboli tak 
celkom zvyknutí. Chcem vás poinformovať) 
o  prioritách komisie financií, podnikateľských 
aktivít a  dopravy, ktorej predsedám tento rok. 
Okrem sledovania rozpočtu mestskej časti, sta-
rostlivosti o majetok mestskej časti a doriešenia 
územných plánov Malokarpatského námestia 
a Zečáka, či koordinácie procesu implementácie 
projektu voľnočasového areálu a nového návrhu 
VZN o poskytovaní dotácií sa naša komisia bude 
prioritne venovať téme dopravy a parkovania. 
V dopravnej sfére je pre nás jednoznačnou prio-
ritou vybudovanie kruhového objazdu pred Bau-
maxom. I keď je táto stavba už v katastrálnom úze-
mí Záhorskej Bystrice, bytostne sa dotýka práve 
našej dopravnej situácie v  Lamači. Všetci vieme, 
ako nás trápi tranzit cez Lamačskú a Hodonínsku 
cestu, ako trpia všetci Lamačania zvýšeným množ-
stvom hluku, exhalátov a  najmä nebezpečnými 
kolíznymi situáciami, ktoré na týchto uliciach vzni-
kajú. Preto dúfam, že v zmysle plánu spoločnosti 
Bory, ktorá tento projekt kruhového objazdu za-
bezpečuje, podarí sa celú túto tak prepotrebnú 
stavbu odovzdať do užívania do konca tohto roka. 
Vo februári sa uskutočnilo stretnutie v miestnom 
úrade, kde sme dohodli a príslušné kompetentné 
orgány nemali problém s novým priechodom pri 
Lidli, ktorý by sa na základe príslušných výnimiek 
mal schváliť a vybudovať ešte tento rok. Bude to 
obrovská pomoc pre väčšinu Lamačanov, ktorí 
chodia do Lidla pešo a prebiehajú cez cestu logic-
ky kratšie a výhodnejšie – i keď nebezpečne. 
Verím, že každý v Lamači zaregistroval autobuso-
vú linku číslo 130, počúvam na ňu pozitívne reak-
cie najmä našich starších spoluobčanov zo staré-
ho Lamača. Som rád, že sa nám táto vec podarila 
a už teraz som jednoznačne za to, aby linka 130, 
pokiaľ bude vami čím ďalej tým viac využívaná, 
pokračovala aj po 30. júni. 
V starom Lamači dokončíme schválenú zónu 30, 
a  musíme riešiť aj reguláciu parkovania na nie-
ktorých uliciach starého Lamača a predovšetkým 
kritickú situáciu, najmä na ulici Pod Zečákom. 
Z  tejto tichej neprejazdnej ulice sa teraz v  špič-
kách stala doslova tranzitná cesta pre vodičov 
s  malackými značkami. Pri kopách snehu tam 
v niektorých prípadoch doslova išlo o život. Keď- 
že už dvakrát sme neuspeli v  príslušných inšti-
túciách s  obmedzením prejazdu na tejto ulici, 
na stole je alternatíva zjednosmernenia tejto 
ulice a ulice Segnáre alebo absolútneho zákazu 

policajného zboru nás budú informovať prostred-
níctvom Lamačana o potenciálnych nebezpečen-
stvách, ktoré riešia. Taktiež, že návrhy zo strany 
pána riaditeľa boli racionálne a podľa môjho ná-
zoru aj efektívne aj v oblasti dopravy. Týmto sa im 
chcem poďakovať a  tiež verím, že v úzkej spolu-
práci budeme pokračovať. Veď o  tom, že ľudia 
v Lamači vnímajú veľmi citlivo zhoršenie bezpeč-
nostnej situácie, svedčia aj ich reakcie a podnety, 
ktoré k  nám smerujú a  za ktoré sa chcem touto 
cestou tiež poďakovať.

Gabriela Bizoňová,
poslankyňa MZ

vjazdu s  dodatkom okrem dopravnej obsluhy. 
Toto chceme prediskutovať s  obyvateľmi do-
tknutých ulíc, aby nám poradili a pomohli vyriešiť 
tento problém, ktorý ich, samozrejme, trápi. Na 
stretnutí vo februári v miestnom úrade sme po-
žiadali aj Policajný zbor o meranie dodržiavania 
rýchlosti v zóne 30 najmä v špičkových časoch. 
V oblasti parkovacej politiky ste iste mnohí za-
chytili naše jasné a rezolútne NIE návrhu mest-
ského VZN o dočasnom parkovaní, ktoré určuje 
sadzbu v našom Lamači na max. 2 eurá na ho-
dinu a v Starom Meste, Ružinove, Petržalke na 
max. 5 eur na hodinu. Je to absolútne nehoráz-
ny a scestný návrh mimo reálneho života, ktorý 
chce navyše diskriminovať tie mestské časti, 
ktoré sa do centrálneho systému nezapoja. Na-
šťastie, naše hlasné lamačské nie zobudilo aj ostat-
né mestské časti a sám som zvedavý, ako dopadne 
celá táto doslova fraška s  takýmito nezmyselnými 
návrhmi v  mestskej parkovacej politike. Budem 
jednoznačne bojovať za to, aby takýto nehorázny 
nezmysel sa nás, Lamačanov, nedotkol, veď platiť 
na ulici Podháj, či Vrančovičovej alebo Bakošovej 2 
eurá na hodinu je absolútne scestné. Teraz všetko 
závisí od mestských poslancov, či sadnú úradníkom 
z  magistrátu na lep. Navyše sa niektorí predsta-
vitelia mesta nehanbia do médií klamať o  tomto 
VZN, ktoré – mám taký pocit – ani poriadne nečí-
tali. Takže, prvoradý cieľ je zabrániť prijatiu takého 
mestského VZN o  dočasnom parkovaní, ktoré by 
akýmkoľvek spôsobom poškodilo náš Lamač. V tej-
to súvislosti sme prijali na základe podnetu finanč-
nej komisie aj uznesenie, že chceme, aby Bakošova 
ulica bola zverená mestskej časti, aby sme okrem 
zimnej a letnej údržby mohli na tejto ulici realizovať 
vyhradené a  rezidenčné parkovanie podľa našich 
miestnych lamačských pravidiel. Projekt rezidenč-
ného parkovania by sme radi spustili na uliciach 
Studenohorská, Heyrovského, Na barine, v prípade 
zverenia aj na Bakošovej ulici, podľa možností naj-
neskôr koncom roka. Všetko však závisí od mesta, 
či tam dostanú konečne kompetentní zdravý ro-
zum, alebo naďalej budú blúzniť o  nehoráznych 
sadzbách a nákladoch mestskej parkovacej politiky. 
Aj v tomto roku chceme pokračovať v rozširova-
ní parkovacích plôch zatrávňovacími dlaždicami 
a  aspoň niekde riešiť problematiku kontajnero-
vých stojísk. Agenda dopravy a parkovania je mi-
moriadne náročná a citlivá téma, preto si, prosím, 
spoločne držme palce, aby sa nám v tejto oblasti 
podarilo urobiť čo najviac, keďže veľa vecí nezávi-
sí len od predstaviteľov mestskej časti.

P. s.: Na záver len malú poznámku k  článku po-
slankyne R. Ocilkovej v  predchádzajúcom čísle 
Lamačana. Bolo by fajn, keby vo svojom článku 
spomenula najmä to, že petícia za nediskriminač-
né financovanie školstva je o  cirkevných a  súk-
romných školách, ktoré žiadajú rovnaké financo-
vanie ako obecné školy. Nie som proti cirkevným 
a súkromným školám, ale v tejto situácii nemôže 
predsa štát, respektíve obec rovnako dotovať 
obecnú, súkromnú a  cirkevnú školu. Korektné 
by bolo, keby sa v článku podpísala ako okresná 
predsedníčka KDH a  zároveň aj predsedníčka 
petičného výboru za rovnoprávne financovanie 
súkromného a cirkevného školstva. Potom by pri 
jej apeloch a moralizovaní bolo aspoň hneď jas-
né, kto za čo a do koho kope. A ako napísala po-
slankyňa R. Ocilková „vnímajme reálne potreby 
Lamačanov“, ja len skromne dodávam: vnímajme 
fakty a najmä pravdivo informujme Lamačanov!

Radoslav Olekšák,
poslanec MZ Lamač, predseda Komisie 

financií, podnikateľských aktivít a dopravy 
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Manželia Lihockí žijú v  Lamači už 33 rokov, 
v  Bratislave 57 rokov, keď sa sem presťa-
hovali kvôli pracovnej ponuke manžela Jú-
liusa, 17. júla už uplynie 65 rokov, odvtedy, 
ako spečatili spoločný život manželským 
sľubom. Podelili sa s  nami o  svoje životné 
skúsenosti, začiatky v mladosti, o recept na 
šťastné manželstvo...

Odkiaľ pochádzate?
Júlia: Ja som sa narodila v  Leviciach, manžel 
v Hronskej Dúbrave. Obaja pochádzame z ne-
majetných, ale usporiadaných rodín.

Kde a ako ste sa zoznámili?
Júlia: Manžel najprv chodil do učiteľského 
ústavu v  Banskej Bystrici, ja do Budapešti, 
lebo v  Leviciach boli iba chlapci. Po oslo-
bodení sme sa stretli v  učiteľskom ústave 
v Leviciach, kde sme boli spolužiaci v  jednej 
triede.
Július: Zoznámili sme sa presne 1. októbra 
1945 a odvtedy sme spolu...
Júlia: Aby sme po absolvovaní ústavu mohli 
spolu učiť na rovnakom mieste, zobrali sme 
sa, aby nás dali do jednej školy. Požiadali 
sme pána dekana na fare, učiteľa nábožen-
stva, ktorý nás zosobášil v  roku 1948. Pri 
obrade mi pošepkal, že mám manželovi stú-
piť na nohu, aby bol potom celý život pod  
papučou.

Kam sa vám teda podarilo odísť spolu na prvé 
pracovné pôsobisko?
Júlia: Neboli voľné učiteľské miesta, 
tak manžel išiel do Bratislavy požiadať 
o  miesto. Námestník povereníka školstva 
(dnes štátny tajomník pozn. red.) spisova-
teľ Fraňo Kráľ mu vtedy ponúkol zaujímavé 
miesto – novootvorenú školu, postavenú 
po vojne v  okrese Moldava nad Bodvou, 

v dedinke Hačava. Bola to päťtriedna škola, 
mala dva učiteľské byty, z  manžela sa stal 
riaditeľ, ja som učila slovenský jazyk, ne-
skôr aj výtvarnú výchovu, dejepis, čo bolo 
treba. Zabalili sme si teda svoje dva kufre, 
skladaciu železnú posteľ a vybrali sme sa na 
východné Slovensko.
Július: Prvé Vianoce sme sa rozhodli stráviť 
v  Hačave, do najbližšieho okresného mes-
ta, kde bola vlaková stanica, to bolo 12 km 
pešo. Boli to krásne Vianoce, horári nám 
ponúkli jezulu (tak hovorili vianočnému 
stromčeku), keď sme zasadali k  štedrove-
černému stolu, všetky deti z  dediny nám 
prišli koledovať, manželka im rozdala všetky 
vianočné koláče. Boli to azda naše najkrajšie 
Vianoce.

V  Hačave ste boli dva roky, ako na to spo- 
mínate?
Júlia: Nasledujúce Vianoce sa nám naro-
dil syn Peter, ale ako mesačný dostal zápal 
pľúc, tak sme ho museli nechať u  mojej 
mamy v  Leviciach, lebo v  Hačave nebo-
li podmienky, bolo ďaleko k  lekárovi, do 
obchodu, úradov. Nakoniec sme v  škole 
v  Hačave zostali len my dvaja s  Julkom, 
ostatní učitelia sa tam dlho nezohriali, ale 
učiť bolo treba. Po dvoch rokoch v  Hača-
ve sme sa dostali do Komárna, kde sa stal 
manžel riaditeľom 35-triednej strednej ško-
ly. Narodila sa nám dcéra Zuzka.

Spomínate však aj na ťažšie časy, keď ste boli 
s deťmi sama...
Júlia: Áno, manžela poslali študovať na vyso-
kú školu do Prahy, kde si urobil aj doktorát, 
ja som zostala sama s deťmi v Komárne, syna 
som zobrala ráno do škôlky, dcéru do jasieľ 
a  potom som utekala učiť. Bývala vtedy so 
mnou moja mladšia sestra Marta, ona mi po-
máhala, aj moji rodičia. V Komárne sme boli až 
do roku 1956.

Potom prišla ponuka z Bratislavy...
Július: Najprv som bol 11 rokov námest-
níkom povereníka školstva (dnešný štátny 
tajomník na ministerstve) až do roku 1969. 
Manželka s deťmi prišli za mnou do Bratisla-

Rozhovor s Lamačanmi – Júliou a Júliusom Lihockými

Najkrajšie spomienky máme na Hačavu                                                                                  
vy, bývali sme vtedy na Karadžičovej ulici. 
Potom som vybudoval Ústav školských in-
formácií a  prognóz a  bol som jeho riaditeľ 
20 rokov až do roku 1990, keď som odišiel 
do dôchodku.

Odkedy bývate v  Lamači, čo vás sem pri- 
viedlo?
Júlia: V Lamači sme od roku 1990, teda už 33 
rokov, mali sme tu malú záhradku, tak sme 
chceli bývať bližšie k nej, už sme boli obaja 
v dôchodku. Dlho sme sa venovali záhradke, 
mali sme tam krásne kvety, počas leta sme 
tam aj bývali, je to však vysoko v lese, teraz 
tam už ani nevládzeme zájsť, dali sme to 
vnukom...

Koľko vlastne máte vnúčat a pravnúčat?
Július: Máme syna Petra a  dcéru Zuzanu, 
spolu dve vnučky a  troch vnukov a  rovnako 
dve pravnučky a  troch pravnukov. Aj dcé-
ra bola učiteľka, už je v  dôchodku, aj jedna 
vnučka učí.

Aké máte koníčky, čomu sa venujete teraz?
Júlia: Ja od detských čias maľujem, zväčša 
krajinky, kvety, prírodu. Aj teraz práve tvorím 
obraz vnukovi k  štyridsiatke. Ale rada aj ple-
tiem a háčkujem. Manžel bol včelár, venoval sa 
prírode. Jeho najväčšou záľubou vyše 50 rokov 
je varenie.

Ste spolu veľmi veľa rokov, aký je recept na ta-
kýto spokojný spoločný život? 
Július: Nemali sme zvláštny život, mali sme 
rovnaké možnosti ako ostatní ľudia... Väčšinu 
rodinných záležitostí riešila manželka, ja som 
sa venoval práci a kariére.
Júlia: Musí byť láska, porozumenie, ochota to-
lerovať druhého a vedieť mu odpúšťať...
Najlepšie by som to vedela vyjadriť touto bás-
ňou od Ščipačeva:

„Vedzte si ceniť chvíle lásky a s rokmi stále 
viac a viac,
to nie je chodiť na prechádzky, či nežne  
hľadieť na mesiac.
Čo všetko príde – nečas – tieseň, veď máte 
spolu život žiť.
Láska je ako dobrá pieseň a  pieseň ťažko  
vytvoriť.“

K. Lepiešová
Foto: kl a archív Lihockých
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Vydarená fašiangová zábava                                                                                             
dokončenie zo str. 1

kým sponzorom cien touto cestou za všetkých 
výhercov, ale aj za seba patrí veľké ĎAKUJEM! 
Každá výhra bola sprevádzaná jasotom a radost-
nými výkrikmi. Po polnoci tak, ako to býva na fa-
šiangy zvykom, si všetci pochutili na výborných 
šiškách. Nezabúdame poďakovať sa aj obslu-

hujúcemu personálu. Som rada, že fašiangová 
zábava, ktorá sa stala už v Lamači peknou tradí-
ciou sa vydarila. Všetci sa dobre bavili a domov 
odchádzali v skorých ranných hodinách.

Ďakujeme sponzorom

CARPINUS (František Ovádek)
Mäsiarstvo Ilavský
Kaderníctvo AME - Aneta Rajčáková
Spoločnosť ARES GYM
Spoločnosť Lopta - Milan Boskovič
Zelovoc Lubomil Mišovič
Spoločnosť Kulla - Andrej Kulla
Lekáreň ANGE - Anna Kurilcová
Spoločnosť Fuxo - Martin Šimonič
MBKI s.r.o. - Katarína Boskovičová
Poslanci: Mgr. Marta Janyšková
MVDr. Pavol Čech
Ing. Mgr. Radoslav Olekšák
Ing. Gabriela Bizoňová
Anna Marková
Spoločnosti Komprint - Matej Smrek 
Domov seniorov Lamač
Poslanci z Devínskej Novej Vsi - Mgr. Rastislav 
Tešovič, Mgr. Lenka Hlaváčová
Tlačiareň Komprint – Matej Smrek
Starosta Ing. Peter Šramko

Marta Janyšková 

Ja sa strigy nebojím!                            
Tak o tomto ste ešte určite nepočuli! Do La-
mača zavítala striga. Má rada nielen medov-
níky, ale ak treba, stane sa z nej svetoznáma 
kaderníčka. Jej „originálne výtvory“ neohro-
mili módny svet, ale zábava a  prekvapivé 
reakcie detí pri jej „práci“ nechýbali. Táto 
nezvyčajná Striga Figa (Katka Strinková z di-
vadielka Dunajka) učarovala v nedeľné pred-
poludnie všetkým deťom z  Lamača, ktoré 
zavítali do miestneho kina. Keďže mám malú 
dcérku, išli sme na toto predstavenie s  ma-
lou dušičkou, či po pár minútach nepobeží-
me z  divadielka s  plačom. Našťastie sme sa 
rozhodli dôverovať kultúrnej komisii, ktorá 
predstavenia vyberá a  boli sme veľmi milo 

Fašiangy aj s Ottom Weiterom 
v Domove seniorov Lamač              
Spoločenské posedenia v  Domove senio-
rov Lamač majú už tradične dobrú úroveň. 
Potvrdila to aj tohtoročná fašiangová vese-
lica. Veľký záujem, ako aj kvalitný program 
umocnili fašiangové ovzdušie. Prispel 
k  tomu Jozef Piaček so skupiny Fortuna, 
spevák Otto Weiter, a tanečník Erik Nyarjaš 
so svojou partnerkou, ktorí v  štýle rumby, 

samby a čača okúzlili tancom všetkých oby-
vateľov. Repaťácke pesničky Otta Weitera 
potešili, roztancovali a  rozveselili. Veľmi 
vydarená bola aj tombola s očakávaním vý-
hier majiteľov tombolových lístkov. Bola to 
troška napätia i radosti, hlavne však dobrej 
pohody a zábavy. Hudba, tanec a spev po-
kračovali. Nechýbali ani pagáče a čokolády. 
Bolo to veselé, pestré a nápadité popolud-
nie. Taká správne prežitá fašiangová zába-
va.

Jana Chudíková

Gymnastky z ARGA začali 
novú sezónu                                               
A tá veru nebude ľahká! S novým rokom sa 
totiž zmenili pravidlá hodnotenia v moder-
nej gymnastike, a  tak sa týmto pravidlám 
musia prispôsobiť aj zostavy všetkých gym-

prekvapení, ako úžasne bolo divadielko zin-
scenované a  podarilo sa zapojiť i  tých naj-
menších. Dcérka i mnohé ďalšie deti osobne 

pomáhali strige ozdobovať medovníkmi jej 
domček. Ďalšie odvážne deti vyšli na javisko 
a  nechali si spraviť „účes“, či oholiť „bradu“ 
od tejto nezvyčajnej kaderníčky. Po celý čas 
sa z  hľadiska ozýval smiech detí a  potlesk 
dospelých. Na konci predstavenia sme skú-
sili i  šťastíčko – detskú tombolu a  podarilo 
sa nám vyhrať milý darček. Na svoje si pri-
šli i  pravidelní návštevníci divadielka, ktorí  

priniesli namaľované obrázky z predchádza-
júcich predstavení a prevzali si ocenenie od 
predsedníčky kultúrnej komisie Marty Ja-
nyškovej. Som veľmi rada, že Lamač utvára 
podmienky na kultúrne vyžitie sa ľudí všet-
kých vekových kategórií a podporuje stretá-
vanie sa lamačských rodín. 

Elena Černá

nastiek. Nová gymnastika bude o  čosi ta-
nečnejšia. Od nových zostáv sa vyžaduje, 
aby v nich bolo viac tanečných prvkov, čo, 
samozrejme, neznamená, že bude menej 
dynamickejšia, alebo budú zostavy ochu-
dobnené o  akrobatickejšie prvky. Práve 
naopak, bude to o  to ťažšie, zladiť tanec, 
akrobaciu a ladnosť do jednej zostavy. Kaž-
dé z dievčat bude mať úplne iné zostavy na 
novú hudbu, ktoré musia od základu zme-
niť a nacvičiť. Tých zostáv majú gymnastky, 
samozrejme, niekoľko. To znamená, že zák-
ladnú zostavu bez náčinia dopĺňajú ďalšie, 
nemenej zložité a  náročné zostavy s  náči-
ním (obruč, lopta, švihadlo, kužele a stuha). 
Počet zostáv, ako aj výber náčinia, závisí od 
veku gymnastky a výberu trénerky. Je teda 
úplne bežné, že na súťaž ide gymnastka aj 
s tromi zostavami.  
Držíme našim dievčatám palce a veríme, že tak 
ako po iné roky, aj tento rok budú úspešne re-
prezentovať a s týmito pravidlami, ktoré nám 
priniesli nové zostavy a  zmeny v  modernej 
gymnastike sa rýchlo a  úspešne pobijú. Bu-
deme ich pri tom sledovať a o všetkých úspe-
choch informovať.

Z. Obernaureová
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Už tradične pripravila kultúrna komisia v spo-
lupráci s  MZ BA-Lamač oslavu sv. Valentína 
– 14. februára v lamačskom kine. Predsedníč-
ka KK Marta Janyšková spolu so starostom 
Lamača Petrom Šramkom odovzdali pamät-
ný diplom štyrom manželským párom, ktorí 
spolu žijú veľa rokov. Najdlhšie, už takmer 65 
rokov, sú spolu manželia Júlia a Július Lihoc-
kí (rozhovor s nimi nájdete na 3. strane), vyše 

50 rokov sú manželia Mária a Štefan Kovači-
čovci a 47 rokov manželia Anna a František 

PLES SENIOROV                                          
Bratislavský samosprávny kraj a  Malokarpat-
ské osvetové stredisko v Modre pripravilo (8. 
februára) v spolupráci s  Inchebou, a. s, v sále 
Incheba Expo aréna a  za podpory Krajskej 
organizácie Turizmus regiónu Bratislava opäť 
žiadaný tradičný Ples seniorov Bratislavského 
kraja. Zabávalo sa takmer 700 seniorov z klu-
bov dôchodcov a zariadení sociálnych služieb 
z 23 miest a obcí v BSK.
Pre seniorov organizátori prichystali kultúrny 
program aj tombolu. Podujatie otvorili taneční-
ci z bratislavského tanečného štúdia Sun Dance 

Academy, počas večera sa predstavil aj 
Festivalový Orchester Bratislava z  De-
vínskej Novej Vsi, spoločenské tance 
predviedli Erika a  Peter Minárikovci 
a  zahrala aj trnavská kapela Domi-
band. Hosťom večera bola Mirka 
Partlová a o hudbu sa staral Dj Mirko. 

Terézia Kvasničková,
predsedníčka jednoty dôchodcov Lamač

V  dňoch 8. a  9. februára sme organizovali 
zápis do prvého ročníka základnej školy na 
Malokarpatskom námestí. Zapísali sme 97 

budúcich prváčikov, z  toho 19 zákonných 
zástupcov požiadalo o  odklad povinnej 
školskej dochádzky. Až 12 rodičov prejavilo 
záujem o projekt „Lamačskí nulťáci“. Na zák-
lade počtu zapísaných detí  plánujemeotvo-
riť tri prvé triedy a  jednu triedu lamačských 
nulťákov.  Znamená to, že tri deti nebudeme 
môcť prijať. Samozrejme to budú deti mimo 
rajónu školy. Vysoký počet zapísaných žia-
kov nás potešil. Teraz už len zostáva vyriešiť 
umiestnenie troch tried. Odchádza totiž jed-
na trieda deviatakov a vznikajú štyri nové.

A. Petáková

Lyžiarsky kurz                                              
V sobotu 23. februára sme sa vrátili z lyžiarske-
ho kurzu z Tatranskej Lomnice. Ubytovaní  sme 
boli v penzióne Zora. Na kurze sa zúčastnilo 32 
žiakov našej školy, pričom deväť žiakov stálo 
prvý raz na lyžiach a všetci sa počas kurzu nau-
čili zlyžovať kopec. Jedna žiačka dokonca počas 
kurzu postúpila do vyššieho družstva, hoci stála 
na lyžiach len na kurze. Zažili sme super upra-
vený svah, sneženie, mráz aj vietor, ale nič nám 
nepokazilo super pocit z lyžovania a prekonáva-
nia samých seba. Prvé a druhé družstvo jazdilo 
v Lomnickom sedle a na Skalnatom plese. Jed-
no popoludnie si žiaci oddýchli v AquaCity Park 
v  Poprade. Počas kurzu sme bodovali denne 

čistotu izieb a na záver sme rozdali ceny pre naj-
čistejšie izby a najlepších lyžiarov z jednotlivých 
družstiev.

A. Petáková

Kováčovci. Špeciálne ocenenie získali aj man-
želia Jarmila a  Jozef Pšenkovci. Tento náš 
najmladší ocenený pár žije spolu 33 rokov, ale 
ich z lásky, súdržnosti a porozumenia by sme 
si mnohí z nás mohli brať príklad. A ešte jeden 
pár bol ocenený – manželia Anna a Vladimír 
Bečkovci, ktorí práve oslávili svoje 50. výročie.

Súčasťou programu bolo aj ocenenie darcov 
krvi, ktoré navrhla školská komisia a  darcov 
krvi ocenila ich predsedníčka Mária Imrichová 
spolu s  Dagmar Vatolíkovou, predsedníčkou 
miestnej organizácie Červeného kríža. Boli to 
držitelia bronzovej medaily za 10 odberov Pet-
ra Šlachtová, Viliam Latta, Michal Malár, Peter 
Szöke, Marián Magdolen a Milan Miler a drži-
teľka striebornej medaily (20 odberov) Jana 
Horváthová .
Na záver podujatia čakal prítomných český 
film Líbáš jako ďábel a po ňom aj malé občer-
stvenie.

kl

Valentín aj darcovia krvi                                                                                                

Mesačník o živote v Lamači, 15. ročník

Zápis do prvého ročníka                                                                                                          
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Výber z uznesení z rokovania MZ BA-Lamač 14. februára 2013: zimná údržba, 
alkohol na verejných priestranstvách, dopravná situácia a parkovanie, 
malokarpatské námestie a Zečák, voľnočasový areál                                                                                                                                                                                                      

Uznesenie č. 3/2013/VI k  situačnej správe 
OO PZ – SR – Dúbravka za rok 2012. MZ MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie predloženú 
situačnú správu OO PZ – SR – Dúbravka za rok 
2012 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 4/2013/VI k operatívnej infor-
mácii o  stave zimnej údržby v  MČ BA-La-
mač. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
informáciu o stave zimnej údržby v MČ Brati-
slava-Lamač a  B. žiada starostu zabezpečiť 
všetkými dostupnými prostriedkami zjazd-
nosť ciest a chodníkov v MČ Bratislava-Lamač 
– s pripomienkami.

Uznesenie č. 5/2013/VI ku kontrole čerpa-
nia mzdových výdavkov a  náhrad v  roku 
2011 MZ MČ BA-Lamač neprijalo.

Uznesenie č. 6/2013/VI k  správe z  výsled-
kov kontroly – dohody o  prácach vykoná-
vaných mimo pracovného pomeru v  roku 
2011 MZ MČ BA-Lamač neprijalo.

Uznesenie č. 7/2013/VI k správe o kontrol-
nej činnosti miestnej kontrolórky MČ BA-
-Lamač za rok 2012 MZ MČ BA-Lamač ne-
prijalo.

Uznesenie č. 8/2013/VI k  návrhu plánu 
kontrolnej činnosti kontrolórky MČ BA-La-
mač na I. polrok 2013. MZ MČ BA-Lamač 
A. schvaľuje návrh plánu kontrolnej činnosti 
kontrolórky MČ Bratislava-Lamač na I. polrok 
2013 c – bez pripomienok.

Uznesenie č. 9/2013/VI k  návrhu dodatku 
Štatútu hl. m. SR Bratislava – zmena kom-
petencií orgánov miestnej samosprávy 
podľa novely zákona č. 377/1990 Zb. MZ 
MČ BA-Lamač neprijalo.

Uznesenie č. 10/2013/VI k protestu proku-
rátora zn. Pd 76/12 – 11 zo dňa 13. 1. 2013 
proti VZN č. 2/2008, ktorým sa zakazuje 
používanie a predaj alkoholických nápojov 
na verejne prístupných miestach na území 
Mestskej časti Bratislava-Lamač. MZ MČ 
BA-Lamač A. žiada predložiť opätovne mate-
riál na nasledujúce zasadnutie miestneho za-
stupiteľstva spolu s právnou analýzou a s ná-
vrhom nového VZN – bez pripomienok.

Uznesenie č. 13/2013/VI k dopravnej situá-
cii v MČ Bratislava-Lamač MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie postup MÚ MČ Bratisla-
va-Lamač vo veci riešenia dopravnej situácie 
v MČ Bratislava-Lamač – s pripomienkami, B. 
zásadne nesúhlasí s  predloženým návrhom 
VZN o  dočasnom parkovaní motorových vo-
zidiel na miestnych komunikáciách, C. žiada  
v § 1 ods. 1 predmetného návrhu VZN doplniť 
slová „toto VZN sa nevzťahuje na územie MČ 
Bratislava-Lamač“, D. žiada nediskriminovať 

obyvateľov MČ Bratislava-Lamač ako obyvate-
ľov Bratislavy pri parkovaní v ostatných mest-
ských častiach Bratislavy za to, že nebude MČ 
Bratislava-Lamač zapojená v systéme, E. žiada 
mestskú poslankyňu JUDr. Júliu Ondrišovú 
o  informovaní mestských poslancov o  prijatí 
tohto uznesenia a  F. žiada starostu rokovať 
o zverení mestskej komunikácie Bakošova do 
správy Mestskej časti Bratislava-Lamač spolu 
s vyčlenením finančných prostriedkov pre MČ 
BA-Lamač – bez pripomienok.

Uznesenie č. 14/2013/VIk postupom prác 
na územnoplánovacej dokumentácie zóny 
Malokarpatské námestie a  územnopláno-
vacej dokumentácie Územného plánu zóny 
Bratislava, Lamač-Zečák. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie informatívnu správu 
o postupoch prác na ÚPD zóny Malokarpatské 
námestie a ÚPD zóny Zečák – s pripomienkami 
a  B. súhlasí, že proces obstarávania a  schva-
ľovania územnoplánovacej dokumentácie 
Územného plánu zóny Bratislava, Lamač-Zečák 
potrvá najviac tri roky od uzatvorenia zmluvy 
o poskytnutí dotácie – bez pripomienok.

Uznesenie č. 15/2013/VI k  informatívnej 
správe o  Polyfunkčnom dome Lamač-
-Podháj. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie informatívnu správu o  Polyfunkč-
nom dome Lamač-Podháj – s  pripomien- 
kami.

Uznesenie č. 16/2013/VI k škodlivosti mobil-
ných telefónov. MZ MČ BA-Lamač A. žiada, 
aby problematika odstránenia MTS (BTS) zo 
strechy bytového domu na Heyrovského ulici č. 
8 do intravilánu MČ BA-Lamač (napr. Lamačská 
brána alebo iné lokality, ktoré by vyhovova-
li spol. ORANGE a. s.) bola trvalou úlohou a B. 
schvaľuje po odsúhlasení v  komisii bezpeč-
nosti a životného prostredia pozvanie Ing. Mi-
lana Heina za účelom uskutočnenia prednášky 
o  škodlivosti používania mobilných telefónov 
s  možnosťou chrániť sa pred nimi. a  C. berie 
na vedomie prednesenú informáciu od MVDr. 
Pavla Čecha o možnosti ochrany pred negatív-
nymi účinkami z mobilných telefonických sta-
níc a z mobilných telefónov – bez pripomienok 

Uznesenie č. 17/2013/VI k  informatívnej 
správe o projekte „Voľnočasový areál s mul-
tifunkčným využitím – Lamač“. MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie informatívnu 
správu o  projekte „Voľnočasový areál s  mul-
tifunkčným využitím – Lamač“ a  B. ukladá 
prednostovi MÚ, aby pravidelne predkladal na 
MZ správu o postupe prác na projekte „Voľno-
časový areál s  multifunkčným využitím – La-
mač“ – bez pripomienok. 

Uznesenie č. 22/2013/VI k  uzatvoreniu 
zmlúv o  zabezpečení ochrany majetku 
pomocou monitorovacieho systému hl. 

mesta SR Bratislava prostredníctvom rá-
diovej siete a k zmluvám o nájme. MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje Zmluvu o  nájme 
č. MAG/PCO/1300001 a  Zmluvu o  nájme č. 
MAG/PCO/1300002, B. schvaľuje Zmluvu 
o  zabezpečení ochrany majetku pomocou 
monitorovacieho systému hl. mesta SR Bra-
tislava prostredníctvom rádiovej siete č. 
4001 a č. 4002 (budova kina Lamač a budova 
Miestneho úradu MČ Bratislava-Lamač) – bez 
pripomienok.

Uznesenie č. 23/2013/VI  k   informatívnej 
správe o stave príjmov a výdavkov MČ Bra-
tislava – Lamač k  31.01.2013. MZ MČ BA-
-LAmač  A. berie na vedomie informatívnu 
správu o  stave príjmov a  výdavkov MČ Brati-
slava – Lamač k 31.01.2013 - s pripomienkami.

Uznesenie č. 26/2013/VI k  informatívnej 
správe o  akciách plánovaných komisiou 
pre kultúru, voľný čas a revitalizáciu ihrísk, 
komisiou pre školstvo a  šport a  komisiou 
pre veci sociálne, zdravotné a  bytové. MZ 
MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informa-
tívnu správu o akciách plánovaných komisou 
pre kultúru, voľný čas a  revitalizáciu ihrísk, 
komisiou pre školstvo a šport a komisiou pre 
veci sociálne, zdravotné a  bytové – s  pripo-
mienkami.

Mestská časť Bratislava – Lamač, vypisu-
je obchodnú verejnú súťaž na prenájom 
objektu a  pozemkov na Borinskej ulici  
č. 23, 841 03 Bratislava, konkrétne:

Prenájom:
1. Samostatne stojaceho objektu bývalej 
základnej školy, nachádzajúceho sa na ulici 
Borinská 23 v Bratislave o podlahovej plo-
che 2880,17 m2, súpisné číslo 1644, posta-
veného na pozemku parc. č. 932 (ďalej len 
„objekt“), s výnimkou 
a) dvoch bytových jednotiek, ktoré sa na-
chádzajú v  tomto objekte (1-izbový byt 
o výmere 34,90 m2 a 2-izbový byt o výmere 
67,04 m2), 
b) troch miestností v  suteréne objektu 
slúžiacich prenajímateľovi na účel archívu 
a skladu CO o celkovej podlahovej ploche 
135,72 m2,
2. Pozemkov p. č. 931/2 o výmere 199 m2  
k. ú. Lamač, p. č. 931/3 o výmere 199 m2 
v k. ú. Lamač, 932 o výmere 1580 m2 v k. 
ú. Lamač, p. č. 933/15 o výmere 230 m2 v 
k. ú. Lamač, ktoré sú vedené na LV č. 1638 
vo vlastníctve Mestskej časti Bratislava – 
Lamač, Malokarpatské námestie 9, 841 03 
Bratislava.

Podmienky obchodnej verejnej súťaže sú 
zverejnené na webovej stránke www.la-
mac.sk v aktuálnych oznamoch.
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V januári a v februári sa v Lamači narodili:       

30.1. Patrik Bastl
31.1. Terézia Schubertová
3.2. Zuzana Holosová
6.2. Emília Mjartnová

Novootvorená zubná ambulancia 
DENTAL CARE Dr. Rosa ponúka široké    

spektrum stomatologických služieb:
•	 Stomatologická chirurgia
•	 Implantáty
•	 Celková narkóza
•	 Zubné RTG
•	 Korunky, mostíky, protézy
•	 Dentálna hygiena a bielenie zubov
•	 Spolupráca so zdravotnými 

poisťovňami
•	 Diagnostika určenia vhodnosti     

zubného materiálu pre organizmus
•	 Ošetrenie podľa lunárneho kalendára

Kontakt: 
Nám. Sv. Františka 14, 

Karlova Ves 841 04 Bratislava

ZDRAVÉ A PEKNÉ ZUBY 
PRE VŠETKÝCH

www.dentalcare-rosa.sk

+421/2/64 77 88 88
0904 377 508

Možnosť parkovania v okolí.

Povinné čipovanie psov, 
mačiek a fretiek                                              
Vážení chovatelia psov, mačiek a  fretiek, 
dovoľujem si vám pripomenúť, že do konca 
septembra 2013 musia byť podľa zákona č. 
39/ 2007 Z.z., všetky psy, mačky a fretky po-
vinne označené čipom. Čipovanie zvieraťa 
je veľmi jednoduchý úkon, ktorý vo svojej 
veterinárnej ambulancii vykoná každý vete-
rinárny lekár, ktorý je oprávnený vykonávať 
čipovanie spoločenských zvierat. Môže vám 
vydať aj pas spoločenského zvieraťa, ktorý 
slúži ako jediný platný doklad pri premiest-
ňovaní psa, mačky a  fretky mimo územia 
členského štátu, v ktorom sa narodili. Chova-
teľom, ktorí si nedajú svoje zvieratá začipo-
vať, hrozí pokuta.

MVDr. Pavol Čech, poslanec MZ, 
Veterinárna  ambulancia – Lamač, 

Heyrovského 12 , Bratislava .

Jubilanti vo marci                              
 Jozef Čahoj 90
 Elena Kintlerová 90
 Mária Kissová 90
 Svätopluk Zálešák 90
 Jozef  Bruško 89
 Ema Hajduová 89
 Bohuslava Piatková 89
 Dušan Bublík 88
 Aurélia Baucová 87
 Albína Martonková 87
 Mária Hiselská 86
 Viliam Masár 86
 Jozef Ondrovič 86
 Anna Schmidtová 86
 Mária Zajíčková 86
 František Bučič 85
 Jozef Haraslín 85
 Alojzia  Kečkésová 85
 Anna Lietavová 85
 Margita Boďová 84
 Anna Chmelová 84
 Mária Popelková 84
 Františka Sporinová 84
 Alica Kvasňovská 83
 Irena Akantisová 82
 Marta Brunclíková 82
 Angela Nagyová 82
 Františka Ondrovičová 82
 Anna Řehůřková 82
 Brigita Anelliová 81
 Miroslav Predný 81
 Františka Velická 81
 Michal Barbírik 80
 Valéria Cirbesová 80
 Anna Janošová 80
 Terézia Kováčová 80
 Ľudmila  Marušiaková 80
 František  Kučera 79
 Lukáš Kulifaj 79
 Viktor Paule 79
 Jozef Výboh 78
 Alžbeta Denkociová 78
 Anna Matúšková 78
 Vlasta Ulíková 78
 Jolana Bartalošová 78
 František Kadúch 77
 Alexander Kolláth 77
 Miroslav Kováčik 77
 Pavol Matula 77
 Vojtech Pilka 77
 Mária Vaňková 77
 Linhart Knížat 76
 Emília Krajniaková 76
 Vladimír  Minarovič 76
 Eduard Tauber 76
 Milan Belan 75
 Silvester Obuch 75
 Mária Slováková 75

Sneh v Lamači                                             
Tohtoročná zima svo-
jou nádielkou snehu 
priniesla veľa starostí, 
ale aj radostí. Výsled-
kom boli jedinečné 
diela anonymných 

umelcov na Malokar-
patkom námestí. Boli, 
už sa roztopili.

Vďaka autorom za krásne diela, ktoré nám vy-
čarili úsmev na tvárach, radosť a dobrú náladu.

P.I.

Gratulujeme!                                           
 
Naša mestská časť BA-Lamač je hrdá na to, že 

sa môže pochváliť 
rodáčkou z Lama-
ča Máriou Mikle-
tičovou, ktorá sa 
v  týchto dňoch 
dožíva krásnych 
a jedinečných 103. 
rokov. V  mene 
všetkých Lamača-

nov si dovoľujem 
aj touto cestou  za-
želať - Vám pani 

Mária zo srdca veľa zdravia, lásky a  božieho 
požehnania.

Marta Janyšková

Na fotografii pani Mária tancuje so 
synom Jožkom na oslave svojich 
100. narodenín.



Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač    

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEľňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   7:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok   7:30 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   7:30 – 12:00
OVEROVANIE PODPISOV A LISTíN
Pondelok   8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Utorok   8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Streda   8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Piatok   8:00 – 11:00

  mesačník samosprávy Mestskej časti MÚ BA-Lamač
Adresa redakcie: MÚ Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava, tel.: 64 78 00 65. Redakčná rada: Ing. Gabriela Bizoňová (predsedníčka), MVDr. Pavol Čech, 
Mgr. Mária Imrichová, Mgr. Marta Janyšková, Anna Marková, PaeDr. Mgr. Renáta Ocilková, JUDr. Júlia Ondrišová, Mgr. Ing. Radoslav Olekšák, Ing. Daniel Valentovič, Mgr. Ka-
tarína Lepiešová, Mgr. Zdenka Šujanová, zodpovedná redaktorka: Mgr. Katarína Lepiešová, jazyková redaktorka: Mgr. Klára Grosmannová, plošnú a riadkovú 
inzerciu preberá: Mária Šimončičová, simoncicova@lamac.sk, Vydáva: Mestská časť Bratislava-Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava, IČO 00 603 414, ISSN 
1338-8959, tlač: VEDA, vydavateľstvo SAV, Dúbravská cesta 9, 845 02 Bratislava, náklad: 4 000 ks, do tlače zadané: 27. 2. 2013, uzávierky č. 4/2013, redakčná 22. 3. 2013 
a inzertná 25. 3. 2013, registračné č. EV 3654/09. Redakcia si vyhradzuje právo na neuverejnenie dodaných príspevkov, resp. ich skrátenie, opravu jazykových, 
gramatických a štylistických chýb. Nevyžiadané rukopisy a fotografie nevraciame. NEPREDAJNÉ

Program Jednoty dôchodcov  
Slovenska MČ Lamač na marec 2013                                     

6. 3. 14. – 16. h posedenie v  klube pri 
káve
13. 3. 14. – 16. h posedenie v klube pri 
káve
20. 3. 13. h – zasadanie výboru
20. 3. 15. h – stretnutie členov v kine La-
mač.
Pre veľký úspech pokračujeme v  pred-
náške „Zdravie z  prírody“, pozývame 
všetkých svojich členov aj nečlenov na 
toto stretnutie
27. 3. 14. – 16. h posedenie v klube pri 
káve

Pokračujeme v cvičení „PILATES“, každú 
stredu o 18,15 h v telocvični Na barine

Akcie na marec 2013                                                  

11. 3. – o  17. h MDŽ – koncert Otta 
Weittera - kino Lamač
17. 3. – o 11. h Divadielko pre deti –  
Gašparkovo: Rozprávkové šťastíčko

Knižnica pozýva                                                      

Pondelok 13,00 – 19,00
Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00

Program MC Obláčik na marec 2013                     

Štvrtok 14. 3. o 16:30 h - Tvorivé dielne pre 
detičky- MAľOVANIE, prihlásenie sa na  
mcoblacik@materskecentra.sk

Streda 20. 3. o 10:00 h - Prírodná leká-
reň, prednáška s Martinou Mojžišovou,  
prihlásenie sa  na mcoblacik@materskecentra.sk

Oznamy: 

Každý pondelok 9:00-12:00 h - Herničky bez 
mamičky – prihlásenie sa u Janette Vančovej - 
0910/ 603 277

Každý pondelok 9:00-12:00 h - Folklórik – 
prihlásenie sa na: mirkavicen@yahoo.co.uk,  
0902 180 281

Každý pondelok 18:30-19:30 h - Brušné tance 
pre mamičky (aj tehotné aj netehotné): 
prihlásenie sa na: 
mcoblacik@materskecentra.sk

Každý utorok 9:00 - 10:00 h - Znakovanie pre 
bábätká, prihlásenie sa na elena.cerna@yahoo.
com

Každú stredu 18:30 – 20:30 h - Kurz “Nenásil-
nej komunikácie” prihlásenie sa: bendzako-
va@gmail.com

Herne podľa programu uvedeného na  
www.oblacik.sk

4. 3. – 8. 3. Jarné prázdniny v MC Obláčik

Viac info na: www.oblacik.sk

Zasadnutie komisí MZ BA-Lamač v marci  

Životného prostredia 14. 3., kultúrna 18. 3.,  
sociálna 12. 3., stavebná 26. 3., školská 28. 3.

•  Ján Polák, vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek a  práčok, vŕtanie dier do panelov: 
0905 627 321

•  Záujemcovia o voľnú garáž na Ulici Podháj 
51, tel. č.: 02/ 64 78 97 86

•  Privátna stomatologická ambulancia 
Heyrovského 11
Poskytujem konzervačné protetické ošetre-
nie, dentálnu hygienu, ošetrenie detí. 
V marci 10 % zľava. Kontakt: MUDr. Tatiana 
Sokolová 0915 767 541 

•  Irisdiagnostika v  Lamači, vyšetrenie celko-
vého zdravotného stavu, príčiny zdravot-
ných problémov. 
www.irisdiagnostika.sk Heyrovského 18, 
t. č. 0915 784 672

•  Voda, kúrenie, plyn, oprava a montáž aj cez 
víkend: 0905 429 097, 0911 429 097

•  Inštalatér – aj cez víkendy: 0904 572 977 

• VITÁLNE MASÁŽE – Zdravotné stredisko 
Lamač
Certifikov. masérka Daniela Kobzová ponúka: 
KLASICKÚ masáž pre intenzívny dotyk 
REFLEXNÚ terapiu na stimuláciu toku ener-
gie
DORNOVU A BREUSSOVU masáž na stavce 
a kĺby
BOWENOVU techniku na boľavé svalstvo
MASÁŽ HLAVY A ŠIJE proti migréne a stresu
BANKOVANIE urýchľujúce metabolizmus
SPINAL TOUCH na úpravu držania vášho tela
Objednajte sa na čísle: 0905 353 979

• Predám trojizbový, nadštandardný byt 
v  Starej Dúbravke, zastávka MHD Žatevná, 
5/6. posch, Dom je novozateplený, zastre-
šená  terasa 3x3m2 s  výhľadom na Kobylu, 
garážové stojisko a  dve komory, obývačka 
s barovým pultom. Cena dohodou.
Kontakt: zora.bohacova@gmail.com

Inzercia                                                                                                                                                                                                

Program kina na MAREC 2013                                  

16. 3. ATLAS MRAKOV – Šesť žánrovo od-
lišných príbehov, ktoré sa odohráva-
jú v  rôznych obdobiach a  na rôznych 
miestach, Nemecko, USA, 164 min.,  
18. h, 2,50 €

17. 3. ROZPRÁVKy Z LESA 1 – V ďalekej ga-
laxii existuje zvláštny les. Je jedineč-
ný tým, že vo chvíli, ako z neho odídu 
všetci ľudia, les ožije. Animovaný film, 
dabing, 90 min., 15,30 h, 2,50 €

17. 3. KREHKÁ IDENTITA – Režisérka Zuzana 
Piussi zachytila konflikt v Bytči na mest-
skom zastupiteľstve, kde občania zúri-
vo bránili tabuľu na Tisovom dome. ČR, 
SR, 70 min.,18. h, 2,50 €

23. 3. KRAJINA ZABUDNUTIA – 26. apríl 
1986: v  mestečku Pripiat, niekoľko ki-
lometrov od Černobyľu, je krásny let-
ný deň. Fr., Nem., Poľsko, dráma, tit.,  
108 min., 18. h, 2,50 €

24. 3. ROZPRÁVKy Z LESA 2 – Voľné pokračo-
vanie Rozprávky z lesa 1., 15,30 h, 2,50 €

24. 3. NEDOTKNUTEľNí – Najúspešnejší eu-
rópsky film tohto roku. Komédia s  dra-
matickou zápletkou. Spojenie melancho-
lického multimilionára a  extrovertného 
recidivistu. Fr., tit., 112 min. 18. h, 2,50 €


